
Zápis schôdze Grémia predsedov kolejných rád 

v Prahe dňa 9.6.2022 

Program: 

1. Informovanie študentov o dianí na koleji 

2. Zatraktívnenie činnosti KR (štipendium) 

3. Zvyšovanie kolejného  

4. Rekonštrukcia Šafránka (dodatočne pridaný bod programu) 

5. Voľná diskusia 

Prítomní členovia: Matúš Maďar, Lukáš Mansfeld, Roman Králik, Tomáš Kalina  

Prizvaní hostia: Ing. Miluše Valdová (riaditeľka KaM), Mgr. Michael Glogr (predseda Sociální komise AS), 

Martina Dolejší (zástupkyňa za odbory), František Bálint (člen KR Kajetánka) 

Zapisovateľ: Roman Králik 

Zápis stretnutia:  

Úvodnou temou bolo posielanie zápisov zo zasadaní či už Grémia alebo kolejných rád 

študentom. Prítomní členovia navrhovali elektronicky zasielať zápisnice zo zasadaní kolejných rád a 

Grémia študentom pre zlepšenie informovanosti študentov. Riaditeľka Kolejí a Menz UK p. Ing. Valdová 

vyjadrila podporu tomuto návrhu, ak to elektronický system umožní, čo sľúbila preveriť. 

Dalšou témou bola finančná honorácia členov kolejných rád. Predsedovia kolejných rád sa 

zhodli, že pôvodný návrh – preplácanie za vypožičanie služieb na kolejích nepovažujú za dostatočný         

a žiadajú v rámci zvýšenia záujmu o kolejní rady medzi študentmi finančnú honoráciu členov kolejných 

rád. Zároveň upozornili, že pôvodný návrh nebol ešte implementovaný do reality. Predseda GPKR M. 

Maďar spomenul kontaktné osoby pre zahraničných študentov, ktoré sú honorované sumou 3000 CZK, 

pričom vyjadril znepokojenie nad jeho presvedčením o tom, že kompetencie a zodpovednosť 

kontaktných osôb zďaleka nepresahujú tie, ktoré majú kolejné rady. Preto silno apeloval na to, že by 

bolo nadmieru vhodné, ak by boli sumou aspoň 3000 CZK honorované aj kolejné rady a v prípade, že by 

nemohli byť obe tieto subjekty honorované, tak by sa mala uprednostniť honorácia kolejných rád, na 

čom sa jednohlasne zhodlo celé GPKR. Pani Dolejší, ktorá je zároveň vedúcou kolejí Jižní mesto potvrdila, 

že kolejná rada jej v minulosti pomáhala omnoho viac ako kontaktná osoba, pričom zdôraznila, že 

o kontaktnej osobe nevedeli ani pracovníci na ubytovačke. Pani riaditeľka Valdová prísľubila, že sa na to 

v priebehu júna pozrie, zváži všetky varianty a zabezpečí, aby od nasledujúceho akademického roka nový 

system, na ktorom nastane zhoda, fungoval. 

Nasledujúcou témou bolo zdražovanie kolejného. Predsedovia kolejných rád zdôraznili fakt, že 

sa nemôže dvíhať cena kolejného viackrát ako raz za rok (v súčasnom roku sa už jedenkrát ceny dvíhali). 

Ďalej navrhujú, aby zvyšovanie ceny kolejného mohlo nastať iba vždy na začiatku akademického roka 

alebo v lete, a aby boli o tom študenti informovaní aspoň tri mesiace vopred. Pani riaditeľka súhlasila, 

ale s tým, že KaM UK by mali mať právo zvýšiť cenu kolejného aj v mimoriadnych situáciach ako bolo 

napríklad prudké zdražovanie energií v poslednom období. Grémium sa zhodlo, že okrem mimoriadnych 

situácií cieľom zostáva zaviesť zmeny ceny kolejného vždy až od začiatku akad. roku alebo leta                  

a informovať študentov v predstihu aspoň 3 mesiace. 



Prítomní členovia ďalej informovali, že existuje rezerva v úspore plynu a zníženia spotreby 

energií na kolejách, čo by v konečnom dôsledku mohlo ušetriť slušné peniaze. Vedenie KaM-u sa 

vyjadrilo, že plánuje vykonať audit a zistiť moznosti pre možné šetrenie na energiách. 

Ďalšou témou je tzv. „hviezdičkový“ systém kolejí. Na koleji Kajetánka vznikli trojité ceny 

ubytovania, čo podľa vedenia vychádza z toho, že na tejto koleji sú kvalitatívne rôzne typy úrovne 

ubytovania. KR Kajetánka upozornila, ze kolej Kajetánka ešte nebola zrekonštruovaná na K1B (a ani K2), 

pričom to už bolo naplánované a ľudia žili v lete v roku 2019 v tom, že ich môžu kvôli rekonštrukcii 

vysťahovať. K žiadnej rekonštrukcii ale nakoniec nedošlo. 

Predsedovia ďalej zdôraznili, že napriek zvyšovaniu cien by študenti radi videli zlepšovanie 

prostredia kolejí. Pani riaditeľka ubezpečila, že investície do kolejí budú pokračovať, momentálne je 

podaných niekoľko požiadaviek o granty na rekonštrukcie kolejí v hodnote vyše 1,2 miliardy korún. Pani 

riaditeľka verí, že aj vďaka možným získaným peniazom z grantom a zvýšenej ceny v kolejách a menzách 

bude dostatok peňazí na ďalšie investície do modernizácie kolejí. Ďalší rok by aj rada finančne podporila 

organizovanie spoločenských akcií na kolejích. Prizvaný hosť p. Glogr poznamenal, že za určitých 

okolností aj univerzita môže poskytnúť finančnú podporu na organizáciu spoločenských udalostí               

a prisľúbil poskytnúť Grémiu bližšie informácie.  

Pani riaditeľka ďalej informovala Grémium, že KaM plánuje od nasledujúceho akademického 

roka zvýšiť ceny jedál v menzách. Prítomní členovia navrhli, že možné riešenie by mohlo byť zastavenie 

financovania najviac stratových menz. P. Valdova podotkla, že o rušení alebo obmedzovaní menz 

nerozhoduje KaM, ale akademický senát spolu s univerzitou a preto je potrebné túto otázku riešiť             

s vedením univerzity. 

Vedenie ďalej informovalo, že menza v Plzni je už pripravená na spustenie a na koleji 17. 

Listopadu by mala byť v najbližšej dobe otvorená nová pizzeria. Ešte sa pani riaditeľka zmienila                  

o presune priestorov bývalého baru na Celetnej do pôsobnosti UK pointu, keďže tieto priestory už neboli 

dlhšiu dobu KaM využívané. 

Poslednou témou je rekonštrukcia Šafránku. Predseda kolejní rady Šafránek poznamenal, že 

rekonštrukcia zatiaľ neprebieha a položil otázku, kedy sa začne. Pani riaditeľka poznamenala, že 

rekonštrukcia je pripravená na zahájenie, záleži na tom, či budú schválené dotácie. Vyslovila predpoklad, 

že by sa malo začat s rekonštrukciou najneskôr na konci roku 2023.  


